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Pensionärsrådet 

 

 

 

Besök: Storforsplan 36, Farsta centrum 

Post: Box 113, 123 22 Farsta 

Tel växel: 08 508 18 000 

E-post: farsta@stockholm.se 

Hemsida: www.stockholm.se/farsta 

 

 

Pensionärsrådets möte  
den 15 september 2014 

 

Ledamöter  

Inger Sjöberg, ordförande PRO Farsta centrum 

Stig Åström, vice ordförande SPF Farsta 

Susanne Watthiersson PRO Hökarängen 

Lilian Falkbäck PRO Farsta strand 

Sonja Wenström SPF Sköndal 

  

Ersättare  

Berit Johansson PRO Tallkrogen-Gubbängen 

Bror Palmäng PRO Sköndal 

Christina Johansson SPF Farsta 

Ove Svensson SPF Sköndal 

  

Förhinder  

Sven Engström, ersättare PRO Farsta centrum 

  

Tjänstemän  

Päivi Kabran avdelningschef 

Pia Sundqvist nämndsekreterare 

Mia Johansson   § 6 säkerhetsstrateg 

  

Övriga  

Stefan Karlsson och  

Anette Karlsson   § 1-4 

 

Atrium Ljungberg 

 

 

 

 

 

Sekreterare 

 

 

 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1  Godkännande av dagordningen 

Dagordningen godkändes. 

 

§ 2  Val av justerare och tid för justering 

Till justerare utsågs ordföranden Inger Sjöberg och vice 

ordföranden Stig Åström. Justering sker onsdag 17 september. 

 

§ 3  Anmälan av protokollet från förra mötet 

Protokollet från rådets möte den 18 augusti 2014 anmäldes och 

lades till handlingarna. 

 

§ 4  Dagens gäster: Stefan Karlsson och Anette Karlsson 

från Atrium Ljungberg 

Stefan Karlsson och Anette Karlsson från fastighetsägaren Atrium 

Ljungberg gästade rådet men hade inget nytt att berätta om 

ombyggnaden av nedre planet i gallerian eftersom ombyggnaden 

blivit något förskjuten och beräknas påbörjas först i slutet av det 

här året. De hade inte heller något nytt att rapportera när det gäller 

de många synpunkter och förslag som rådet har tagit upp med 

Atrium vid tidigare tillfällen, senast vid mötet den 2 juni. Rådet 

påminde om flera av sina synpunkter och var inte alls tillfreds med 

att ingenting händer, till exempel när det gäller bättre skyltning av 

parkeringsplatser och halkband på sluttande, hala ytor inne i nya 

delen av gallerian. Man kom överens med Stefan om att ha en ny 

kontakt när det finns något nytt att berätta och när ritningarna över 

ombyggnaden är klara. 

 

§ 5  Ärenden till nämndsammanträdet den 25 september 

Ärende nr 1: Rutiner för stöd till personer som har hemtjänst och 

bor i lägenhet som ska genomgå stamrenovering – svar på 

skrivelse från S, MP och V 

Rådet gillade inte att förvaltningen använder begreppet hen, men 

hade i övrigt inga synpunkter på ärendet. 

 

Ärende nr 6: Patientsäkerhetsberättelse 2013 för äldreomsorgens 

verksamhet i kommunal regi 

Christina Johansson undrade hur många som utnyttjar 

möjligheten att delta i planeringen av vården. Avdelningschef 
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Päivi Kabran svarade att det inte finns någon statistik på det. Alla 

får erbjudande, och deltar i den mån man själv eller anhöriga kan. 

 

Ärende nr 7: Förlängning av avtal med Attendo Care AB om 

driften av Ängsö gruppboende 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 9: Program för en sammanhållen stad 2015-2020 – 

svar på remiss från kommunstyrelsen 

Rådet påtalade att det finns ett glapp i den långsiktiga samhälls-

planeringen när det gäller boende för seniorer. Seniorbostäder – 

ungefär motsvarande studentbostäder – skulle kunna vara en bra 

boendeform innan man som äldre har behov av biståndsbedömt 

boende (vård- och omsorgsboende eller servicehus). 

 

Ärende nr 10: Rekommendation från KSL om regionalt kunskaps-

centrum för palliativ vård och omsorg – svar på remiss från 

kommunstyrelsen 

Rådet menade att förslaget är bra och vården viktig. 

 

Ärende nr 12: Samverkan för att tillgodose äldres behov vid flytt 

till särskilt boende – yttrande till IVO efter tillsyn 

Sonja Wenström frågade hur man tar kontakt när man ansöker 

om äldreomsorg, om handläggarna vid förvaltningen har olika 

geografiska områden. Förvaltningen lovade återkomma med 

exakt besked. 

 

Ärende nr 13: Rapportering till IVO av ej verkställda beslut för 

kvartal 2 2014 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 15: Uppföljning av stadens lex Sarah-rapportering 

2013 – rapport från socialnämnden och äldrenämnden 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

§ 6  Information från förvaltningen 

Förvaltningens säkerhetsstrateg Mia Johansson informerade om 

det trygghetsmöte som kommer att hållas i Gubbängens bibliotek 
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onsdag 5 november klockan 18-19. Mötet fokuserar den här 

gången på stadsdelarna Gubbängen och Tallkrogen, och genom-

förs tillsammans med Familjebostäder, trafikkontoret och polisen. 

 

Som ett komplement till trygghetsmötet, för de som inte har 

möjlighet att delta, kommer en enkät med tre enkla frågor att 

delas ut. Berit Johansson, PRO Tallkrogen-Gubbängen, och 

Christina Johansson, SPF Farsta, kommer att hjälpa till att sprida 

enkäten i sina föreningar. 

 

Ove Svensson protesterade mot att mötet hålls kvällstid när 

många äldre enligt Ove inte vågar gå ut. Förvaltningen förklarade 

att mötet behöver hållas på kvällstid för att så många som möjligt 

ska kunna komma. Enkäten fungerar förhoppningsvis som ett 

alternativ för de som inte kan komma på kvällstid. Dessutom 

finns ett alternativ i form av den årliga trygghetsdag som hålls på 

torget i Farsta centrum, den så kallade Brå-dagen. Det 

arrangemanget genomförs alltid mitt på dagen, på en lördag. 

 

På fråga från Bror Palmäng, PRO Sköndal, förklarade Mia att 

Sköndal haft ett trygghetsmöte senare än Gubbängen och 

Tallkrogen. Tyvärr blir det långt mellan tillfällena eftersom 

stadsdelsområdet består av många stadsdelar. 

 

Avdelningschefen berättade att företaget Governo, som har 

granskat äldreomsorgen i Farsta på uppdrag av stadslednings-

kontoret, nu har lämnat en första rapport. Governo har tittat på 

faktorer i befolkningsstrukturen och annat som kan påverka 

behovet av äldreomsorg i stadsdelsområdet. Rådet får rapporten 

tillsammans med protokollet från detta möte, och en närmare 

presentation görs vid nästa möte. 

 

Micasa, som förvaltar stadens äldreboenden, genomför nu en 

förstudie om ombyggnad av hygienutrymmena på Edö vård- och 

omsorgsboende. En ombyggnad ska göras av alla sådana 

utrymmen senast årsskiftet 2017/2018 enligt krav från 

Arbetsmiljöverket. 
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Byggföretaget Danator har nu fått bygglov för det planerade 

äldreboendet i Farsta strand. Boendet kommer att ha 72 platser 

och beräknas vara klart nästa höst. Det är ännu inte bestämt vem 

som ska ansvara för driften av verksamheten. 

 

Den upprustning av parkbänkar och papperskorgar på Farsta torg 

som trafikkontoret tidigare utlovat har blivit fördröjd på grund av 

semesterstängt hos leverantören. Handläggaren på trafikkontoret 

väntar nu på leverans och arbetet inleds så fort möbler och annat 

har kommit. 

 

Det är dags att nominera till nästa års pensionärsråd. 

Förvaltningen kommer att skicka brev till PRO- och SPF-

föreningarna om detta, och brevet kommer att skickas till rådet 

för kännedom tillsammans med protokollet från detta möte. 

 

Balanslistan över rådets frågor, besök och liknande gicks igenom 

och uppdaterades – se bilaga. Det bestämdes preliminärt att rådet 

besöker Edö tisdag 14 oktober klockan 14.00 för att berätta om 

rådet och föra en dialog med boende och anhöriga. Rådet tackade 

också för ett mycket trevligt och givande besök på Veckobo. 

 

§ 7  Övriga frågor  

Inger Sjöberg tog upp att ett privat hemtjänstföretag ändrat sina 

faktureringsrutiner så att kunden inte längre kan få faktura på 

leverans av färdiglagad mat, utan måste sätta in pengar på ett 

konto i förväg för att få tjänsten utförd. Päivi Kabran svarade att 

sådant inte regleras av staden centralt utan bestäms av företagen, 

men att hon kan ta med sig synpunkter av det slaget till äldre-

förvaltningen, som i sin tur kan ta upp det i sina kontakter med 

privata utförare. 

 

§ 8  Avslutning 

Ordföranden avslutade mötet. 

 

 


